
Bankstri zblbli hlúpeho Matoviča, ten zas
podviedol Slovákov. Štát bude od bánk ročne
dostávať o 300 miliónov eur menej. Pre
Matoviča je to “úžasná dohoda”…
- CZ24 News | 23. června 2020

SLOVENSKO: Predseda vlády Igor Matovič nadšene oznámil obyvateľom skvelú správu:
banky už nebudú musieť štátu platiť bankový odvod! Banky, ktoré takmer všetky patria
cudzincom, ktorých rekordné zisky z roka na rok rastú, a ktoré za uplynulé roky odviedli do
zahraničia v dividendách miliardy eur, budú každoročne o 300 miliónov eur bohatšie na
úkor obyvateľov

Na snímke zľava štátny tajomník ministerstva financií SR Marcel Klimek, minister financií SR
Eduard Heger a predseda vlády SR Igor Matovič počas tlačovej konferencie na tému Kľúčová
dohoda pre Slovensko, na ktorej po podpise spoločného memoranda predstaviteľov vlády SR a
zástupcov Slovenskej bankovej asociácie (SBA) predstavili program Rozvojového fondu
Slovenska

Dohoda, ktorú včera podpísalo ministerstvo financií s bankami, je zamotaná a komplexná. Má však
svoje „jadro pudla“, ktoré sa dá, očistené o rôzne komplikované kudrlinky, vyjadriť veľmi
jednoducho: banky už nemusia štátu platiť špeciálny odvod, ktorý sa mal v tomto roku zdvojnásobiť a
mal každoročne tvoriť cca 300 miliónov eur. Vláda práve obrala obyvateľstvo Slovenska každoročne o
túto sumu, ktorá by sama osebe takmer postačovala na navýšenie vianočného príspevku na úroveň
trinásteho dôchodku.

https://cz24.news/bankstri-zblbli-hlupeho-matovica-ten-zas-podviedol-slovakov-stat-bude-od-bank-rocne-dostavat-o-300-milionov-eur-menej-pre-matovica-je-to-uzasne-dohoda/
https://cz24.news/bankstri-zblbli-hlupeho-matovica-ten-zas-podviedol-slovakov-stat-bude-od-bank-rocne-dostavat-o-300-milionov-eur-menej-pre-matovica-je-to-uzasne-dohoda/
https://cz24.news/bankstri-zblbli-hlupeho-matovica-ten-zas-podviedol-slovakov-stat-bude-od-bank-rocne-dostavat-o-300-milionov-eur-menej-pre-matovica-je-to-uzasne-dohoda/
https://cz24.news/bankstri-zblbli-hlupeho-matovica-ten-zas-podviedol-slovakov-stat-bude-od-bank-rocne-dostavat-o-300-milionov-eur-menej-pre-matovica-je-to-uzasne-dohoda/


Štát, aby to mohol obyvateľstvu predať ako super veľkolepú víťaznú dohodu s bankami, urobí určitú
rošádu s niektorými položkami rozpočtu (rôzne sa popresúvajú a popremenúvajú, ale reálne sa tým
vlastne nič podstatné nezmení), ktorá bude hlavne dostatočne komplikovaná na to, aby to väčšinu
ľudí pomýlilo.

Ten bankový odvod banky platili zo svojho zisku ako zábezpeku pre prípad, že by sa bankový sektor
dostal do problémov, ale boli to peniaze v kasičke štátu – neoficiálne to bola aj čiastočná
kompenzácia obrovských a neúmerných ziskov, ktoré banky na Slovensku majú a odvádzajú ich do
zahraničia svojim majiteľom.

Namiesto reálnych peňazí v rozpočte tu po novom budeme mať len prísľuby niekoľkých finančných
trikov, ktoré sa dajú ľahko splniť viac či menej jednoduchými a kreatívnymi operáciami v účtovníctve.
Vytvorenie tzv. Rozvojového fondu Slovenska? To je iba názov pre kapitolu v štátnom rozpočte, kde
sa môžu použiť ľubovoľné neviazané štátne peniaze. Naliatie 1,5 (1,0 + 0,5) miliardy eur do
ekonomiky, do úverov pre štátne projekty, firmy a občanov? To nie sú žiadne dary, ale iba prísľub, že
banky budú pracovať a zarábať – ak nie inak, tak tým, že si kúpia štátne dlhopisy a výhodne ich
predajú. A sľub, že banky neodvedú všetok zisk za hranice? Už len fakt, že o tom v danej súvislosti
hovoria, o niečom svedčí…

Vraj špajza je prázdna: v skutočnosti je teraz taká plná, ako azda ešte nikdy nebola. Štát zvýšil svoj
dlh predajom štátnych dlhopisov o takmer 12 miliárd eur, ďalšie miliardy prídu z rôznych eurofondov
a ešte ďalších 8 miliárd eur budú úvery z európskeho fondu obnovy. Teda hotových
(napožičiavaných) peňazí je teraz doslova záplava, štát si naozaj nepotrebuje požičiavať ďalšie
peniaze zo slovenských (presnejšie, na Slovensku pôsobiacich) bánk, pretože ani s tými, ktoré má v
špajzi, si nevie dať rady, aby ich rozumne investoval, a aby sa jedného dňa splatili.

O tejto skvelej dohode by mal hovoriť ešte aj parlament – dúfajme, že sa tam nájde aspoň niekoľko
vlasteneckých poslancov, ktorí tam na plné ústa vykričia, o čom v skutočnosti je tento pokus
obalamutiť občanov trikom na spôsob škrupinkárov. V to, že väčšina zákonodarného zboru takúto
dohodu odmietne, dúfajú asi iba najväčší optimisti…

Ivan Lehotský


